
PRoroKot Nr .!6,rot,

ze wsp6lnego posiedzenia Komisji:
- Rewizyjnej
- Strategii, Budzetu, Gospodarki i Rolnictwa,
- OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji
- B ezpieczeristwa Publ iczne g o, Zdr owia i Opieki Spolecznej

Rady Miejskiej w Parczewie, ktore odbylo sig 29 maja20l7 r.
RozpoczEcie posiedzenia: godz. 8m.
Zakohczenie po siedze nia: godz, 1420

ProtokolowalaBoiena Topolewska - Inspektor ds obslugi Rady w Urzgdzie Miejskim
W posiedzeniu udzial wziEli czlonkowie komisji wg zal4czonej listy obecnoSci.
Nieobecni Czlonkowie Komisji:
Chwalczuk Marek

Ad. 1

Posiedzenie otworzyl radny Goldzik Tomasz Przewodniczqcy Komisji Bezpieczeristwa
Publicznego, Zdrowia i Opieki Spolecznej. Powital obecnych i zglosil wniosek, aby
prowadz4cym posiedzenie byl radny Osmolski Zygfryd przewodnicz4cy Komisji
Rewizyjnej. Wniosek zostal przyjety jednogloSnie, w zwiqzku z povryZszym, posiedzenie
prowadzil p. Osm6lskiZygfryd - przewodnicz4cy Komisji Rewiryjnej.
Przewodnicz1ay powital obecnych, w szczeg6lnoSci przedstawicieli Prokuratury Rejonowej w
Parczewie, Komendy Powiatowej Policji w Parczewie, Komendy Powiatowej PSP w
Parczewie, Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Parczewie, Stacji Pogotowia Ratunkowego.
na podstawie list obecnoSci stwierdzil, 2e wszystkie komisje posiadaj4 quorum do
podejmowania prawomocnych rczstrzygnigi. Nastgpnie przedstawil proponowany porzEdek
posiedzenia.
2.Przyjgcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w przerwie sesji w dniu 25.04.2017;
3. Przyjgcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 09.05.2017
4.Przyjgcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 15.05.2017;
5. Analiza sytuacji w zakresie bezpieczehstwa i porz4dku publicznego oraz ochrony przeciw-
pozarowej na terenie Gminy Parczew 2a2076 r.

6. Zaopiniowanie projektow uchwal w sprawie:
6.1 ustanowienia herbu, flagi, sztandaru, flagi stolikowej, tr aricucha Burmistrza Parczewa

i tr,aricucha Przewodniczqcego Rady Miejskiej w Parczewie orazpieczgci Gminy
Parczew, atakle zasad ich stosowania.

6.2 Regulaminu utrzymania czystoSci i porz4dku na terenie Gminy Parczew.
6.3 okreSlenia szczegolowego sposobu i zakresu Swiadczenia uslug w zakresie odbierania

odpadow komunalnych od wlaScicieli nieruchomoSci i zagospodarowania tych odpad6w.
6.4 przyjEcia aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Parczewa na lata 2017-

2023.
6.5 zmiany uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej Wojewodztwu Lubelskiemu
6.6 zmian wieloletniej prognozy finansowej
6.7 zmian budzetu gminy na2017 r.

6.8 zmiany rraz.vqv ulicy polozonej w granicach administracyjnych miasta Parczewa
7, Debata o aktualnym stanie uregulowari dotyczqcych polityki przestrzennej w gminie w
kontekScie wyroku NSA z 29 wrzeSnia2016 r.

8. Ocena realizacji zaloZen w zakresie zaopatrzenia gminy w energig elektryczn4 i cieplo.

PrzewodniczEcy zapytal, czy do porz4dku posiedzenia bgd4 wnoszone uwagi.
Burmistrz Parczewa wnosi, na proSbg p. Joanny Bityk - Przedstawiciela EkoGeo, aby
projekt uchwaly w sprawie przyjgcia aktualizacji Lokalnego Planu rewitalizacji omawiany byl
bezpoSrednio po analizie bezpieczenstwa, jako pkt 6.1, natomiast dotychczasowy pkt 6.1
przenieSi na pkt. 6.4.
Radny Szych Henryk zlozyl wniosek, aby zdj41, z porz4dku posiedzenia pkt2,3,4, dotycz4ce
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przyjQcia protokolow, poniewaz radni nie zd1|yli sig zapozna( z ich treSci4.

Przewodnicz4cy poddal wniosek pod glosowanie. Wniosek przyjgto przy jednym glosie

wstrzymuj4cym.
Przewodniczqcy posiedzenia Osm6lski Zygfryd wnioskuje, o rozszerzenie porz4dku

posiedzenia o pkt sprawy r62ne, poniewaz wplynqlo kilka pism, do kt6rych powinniSmy sig

usto sunkowa6. Wniosek przyj gto j edno glo5nie.
Nastgpnie przewodnicz4cy posiedzenia przedstawil porz4dek posiedzenia po zmianach i
poddal pod glosowanie:
2. Analiza sytuacji w zakresie bezpieczehstwa i porz4dku publicznego oraz ochrony przeciw-
pozarowej na terenie Gminy Parczew za2016 r.

3. Zaopimowanie projektow uchwal w sprawie:
3.1przyjgcia aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Parczewa na lata 2017-

2023.
3.2 Regulaminu utrzymania czystoSci i porz4dku na terenie Gminy Parczew.

3.3 okreSlenia szczeg6iowego sposobu i zakresu Swiadczenia uslug w zakresie odbierania

odpad6w komunalnych od wlaScicieli nieruchomoSci i zagospodarowania tych odpadow.

3.4 ustanowienia herbu, flagi, sztandaru, flagi stolikowej, tr-ancucha Burmistrza Parczewa

i tr afrcucha Przewodniczqcego Rady Miejskiej w Parczewie orazpieczgci Gminy
Parczew, atakhe zasad ich stosowania.

3.5 zmiany uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej Wojew6dztwu Lubelskiemu
3 .6 zmian wieloletniej prognozy fi nansowej
3.7 zmian budzetu gminy na20l7 r.

3.8 zmiany nazry ulicy polozonej w granicach administracyjnych miasta Parczewa.

4. Debata o aktualnym stanie uregulowah dotyczqcych polityki przestrzennej w gminie w
kontekScie wyroku NSA z 29 wrzeSnra2016 r.

5. Ocena realizacji zaloaen w zakresie zaopatrzenia gminy w energig elektryczn4 i cieplo.

6. Sprawy rolne
Porz4dek po zmianach przyjgto jednogloSnie.

Ad.2
Analizg sytuacji w zakresie bezpieczeristwa i porz4dku publicznego oraz ochrony
przeciwpozarowej na terenie Gminy Parczew za 2016 r. przedstawila p. Agnieszka
Hawryluk Sekretarz Gminy.
Nadmienila, 2e analiza zostala przygotowana w oparciu o dokumenty, kt6re splyngly
z poszczeg6lnych sluzb, inspekcji i strazy oraz od dyrektor6w plac6wek oSwiatowych, w tym
z Publicznej Szkoly Podstawowej w TySmienicy. W analizie Wszczegolnione zostaly rodzaje

zagroLen,jakie wystqpily w gminie Parczew, odnotowane przez poszczeg6lne podmioty:
Dane z Policji i Prokuratury dotyczqce przestgpstw:
W 2016 r. na terenie dzialania Komendy Powiatowej Policji w Parczewie wszczgto 471

dochodzeri i Sledztw, tj. o 49 mniej niZ w roku 2015. W wyniku postqpowari
przygotowawczych stwierdzono popelnienie 37 5 przestgpstw , tj. o 2l wigcej niz w roku 20 I 5 .

WykrywalnoS6 byla na poziomie 77,9 o/o,tj.o 1,3 o/o wylsz4 niz w roku 2015. Najwigkszq
grupg przestgpstw, bo aL 59,5 yo stanowily przestgpstwa o charakterze kryminalnym, ktorych
odnotowano 223, tj. o I przestgpstwo wigcej niz w roku 2015; nastgpnie przestgpstwa

znEcania sig nad czlonkami rodziny - 1 1 ,5 %o ogolu przestgpstw - tyle samo co w roku 2015;
przestgpstwa gospodarcze - 40 (w 2015 roku 29 przestgpstw tego typu); przestgpstwa

narkotykowe - 36 czyn6w, wzrost w stosunku do roku 2015 o 16. W 2016 r. na drogach
powiatu parczewskiego wydarzylo sig 22 wypadki drogowe, z czego najwigcej na drogach
wojew6dzkich.
Najwigksz4 grupg przestgpstw o charakterze kryminalnym (25,3o/o) stanowily przestgpstwa

w kategoriach: lradziez z wlamaniem, kradzie? rueczy cudzej, kradzie? samochodu,

uszkodzenie mienia, przestgpstwa rozb6jnicze,bojka lub pobicie oraz oszczerbek na zdrowiu.
W tej grupie odnotowan o nieznaczny spadek iloSci czynow, tj. z 98 w roku 201 5 do 95 w roku
2016. W kategorii przestgpstw o charakterze gospodarczym w 2016 r. stwierdzono

40 przestgpstw (w 2015 r.- 29 przestEpstw). WiEkszo5i przestgpstw w tej kategorii dotyczyia
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r6znego rodzaju oszustw przy zakupach artykul6w przemysiowych na aukcjach
internetowych.
W 2016 r. na terenie dzialania Prokuratury Rejonowej w Parczewie odnotowano 888 spraw
karnych - w roku 2015 bylo to 797.lstotnym problemem, szczegolnie na terenie miasta
Parczewa byla przestgpczoS6 narkotykowa. W 2016 r. na terenie powiatu odnotowano 36
przestgpstw tego typu, w tym 17 na terenie miasta i 5 na terenie gminy Parczew (w 2015 r.
zarejestrowano 20 przestEpstw tego typu, w tym 15 w Parczewie).
Ochrona przeciwpoLarow a:

Na terenie gminy Parczew w 6 wsiach dzialajq Ochotnicze Straze Pozame (Jasionka,

Koczergi, Laski, Przewloka, TySmienica i Wierzb6wka) orazjedna OSP na terenie miasta.
Dwie jednostki Ochotniczych Strazy Pozamych: Brudno i Sowin mimo, 2e s4 zarejestrowane
w Krajowym Rejestrze S4dowym, nie bior4 udzialu w dzialalnoSci ochrony przeciwpozarowej
oraz nie posiadaj4 zadnego sprzgtu. OSP Jasionka i OSP Laski nalezq do Krajowego Systemu
Ratowniczo-GaSniczego. Jednostki OSP s4 w stanie skutecznie podj4i dzialania ratownicze w
czasie do 15 minut od zgloszenia. Do ratownictwa wodnego i chemicznego odpowiednio
przygotowana jest jednostka PSP w Parczewie. Jednostki OSP otrzymuj4 dotacje z gminy na

zakup sprzEtu ratowniczo-gaSniczego oraz przeznaczane s4 Srodki finansowe na
ubezpieczenie, badania lekarskie, ekwiwalenty dla strazak6w i kierowc6w za udzial w
akcjach ratowniczo-ga5niczych i szkoleniach. Na terenie Gminy Parczew w roku ubieglym
zanotowano 170 zdarzef (w 2015 r.219), w tym: 61 pozar6w (w 2015 r. - 124), 105

miejscowych zagroLefi (w 2015 r - 85) oraz 4 falszywe alarmy w dobrej wierze (w 2015 r. -
10 ).
Bezpieczer{stwo epidemiologiczn e

w 2016 roku zauwalalny jest wzrost zachorowafl na grypg i boreliozg. Nast4pil spadek
zachorowan na ospg wietrzn4, Swinkg, salmonellozy. Szczepienia ochronne wykonywane byly
zgodnie z kalendarzem szczepieri. Woda przeznaczona do spozycia spelniala wymagania
wody pitnej. JakoSi wody w basenie takze spelniala wymagania sanitarne.
Ratownictwo medyczne
Teren gminy obsluguje Pogotowie Ratunkowe w Biaiej Podlaskiej Stacja filialna
w Parczewie. Zgloszenia przyjmowane s4 w centrali w Bialej Podlaskiej. Czas dojazdu
w mie6cie wynosi 6,5 minuty natomiast poza miastem 13,2 min. (wymogi s4 odpowiednio
15 i20 min.)
Plac6wki oSwiatowe
Wszystkie placowki zapewnily bezpieczeistwo dla uczni6w oraz bezpieczne i higieniczne
warunki pracy dla nauczycieli i pracownikow niepedagogicznych. Organizowane byly
6wiczenia ewakuacyjne, uczniowie brali udzial w konkursach na temat bezpieczeristwa.
Podsumowujqc naleZy stwierdzii, i2 poszczegolne sluzby, inspekcje, straze i jednostki
organrzacyjne Gminy dzialaly sprawnie i efektywnie, zadania realizowane byty w spos6b
prawidlowy. Nalezy podkreSlic dobr4 wsp6lprac9 ze sluzbami i inspekcjami
z terenu gminy Parczew, ktora przyczynila sig do zapewnienia wlaSciwego poziomu
bezpie czenstwa m i e szk aric 6 w
Przewod n iczqcy posiedzen ia otworzyl dy skusj g.

P. Srymariska Urszula - Prokurator Rejonowy wspomniala o problemie przestgpczoSci
narkotykowej, kt6ra dotyczy szczeg6lnie os6b mlodych. W 2016 r. na terenie powiatu
odnotowano 36 przestgpstw tego typu, natomiast w 2015 2),jest to duzy wzrost. Duzo
postgpowari jest w zwi4zku z oszustwami, w duzej mierze dotyczy to podpisywania
niekorzystnych um6w z przedstawicielami operator6w. Wzrosla ilo6i skierowanych do sqdow
akt6w oskarzef i w wigkszoSci zapadaj4 wyroki skazuj4ce.
P. Magdalena Lazuka Dyrektor Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej podkreSlila, 2e

poprawila sig sytuacja odnoSnie zachorowari na choroby wieku dziecigcego, na kt6re
prowadzone s4 szczepienia ochronne. ZachorowalnoSi na grypg, byl to problem calego kraju.
Wzrosla zachorowalnoSi na boreliozg, a wskaZnik zachorowalnoSci zar6wno dla miasta jak i
wsi jest podobny, czyli podobne jest nara2enie na zachorowanie na boreliozg mieszkaric6w
wsi jak i miasta. Borelioza zostala uznana za chorobg zawodow4 leSnik6w i rolnik6w. W roku
2017 badaniu zostan4 poddane wszystkie wodoci4gi. Woda basenowa jest badana i spelnia
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warunki sanitarne.
Ml. Asp. Adam Grzywaczewski z KPP w Parczewie podkreSlil, i2 z 22 wypadk6w
drogowych w calym powiecie, w gminie Parczew wydarzylo sig 6. GlownE przyczyn4 byla
nadmierna prgdko6i. Podkreslil, iz og6lnie, stan bezpieczefstwa w roku 2016 byl na naszym

terenie lepszy niz w roku 2015.
Bryg. Zbigniew Hawryluk z KP PSP w Parczewie poinformowal, iz na terenie powiatu

Ministerstwo przekazalo 67.000,- zl dofinansowania powiat Komendy przez Ministerstwo,
ponad 14.000,- zl przypadlo na gming Parczew. Srodki te powinny wystarczyc do skutecznej

ochrony. PSP dofinansowuje tez jednostki bEd4ce w Krajowym Systemie Ratowniczo-
gaSniczym. Jako glowne problemy wymienil, rL zdarua siq, ze w akcjach bior4 udzial straLacy

ochotnicy nie maj4cy badari lekarskich i podstawowego przeszkolenia. Jednostki OSP, poza

Jasionk4 i Laskami, nie spelniaj4 wymog6w co do poziomu szkoleir.

P. Kazimierz Murawski - kierownik Stacji Pogotowia Ratunkowego w Parczewie
poinformowal, i2 ratownicy medyczni z Parczewa od lat bior4 udziatr w szkoleniach i
zawodach ogolnopolskich.
Radny Czarnacki Wieslaw zapytal. o wspomniane w analizie akcje terrorystyczne.

Burmistrz poinformowal, ze byly e-maile, do Urzgdu i Prokuratury, o podlozonych w
budynku bombach.
Radny Szych Henryk przypomnial, 2e Parczew polozony jest na skrzyzowaniu drog

wojewodzkrch. Zadal pytanie, czy sluilby s4 przygotowane do prowadzenia akcji ratunkowej
w wypadkachzudzialem Srodk6w transportu przewol4cych materialy niebezpieczne?

Czy slu2by ratownicze sQ przygotowane do akcji ratunkowych w przypadku awarii
przemy slowy ch I na pr zyklad awari i instal acj i amoni akaln y cW ?

Radny uwaaa, ze blgdem jest pominigcie przedszkoli w przedstawionej analizie. Jest to istotna

sfera odpowiedzialnoSc i za bezpieczefl stwo.
Wskazane byloby odniesienie siE do stanu technicznego plac6w zabaw.

Zadat pytanie przedstawicielowi Policji, czy bgdzie posterunek policji w Bialce w sezonie

letnim? Tam obecnoSi policji jest poz4dana i pomocna. Ponadto istotnym zagroileniem

bezpreczenstwa os6b korzystaj4cych z wypoczynku w Bialce jest ograniczony zasigg telefonii
kom6rkowej .

Radny Gol4b l-ukasz odni6sl sig do zwalczania wykroczeri przez pohcjg. Radny uwaza, 2e

skupia sig to gl6wnie na mandatach za parkowanie w miejscach nie przeznaczonych, i na

kontrolach na 1 1 Listo pada przy przeprowadzaniu dzieci. Jest to raczej nabijanie statystyk. S4

w mieScie miejsca, gdzie obowr4ztje zakaz postoju powyzej 60 minut i nikt go nie

egzekwuje . Zgadza sig z tym, ze problemem jest szybkaiazda w mieScie.

Radna Bojko Bo2ena zapytala przedstawicieli Policji i Prokuratury, jaki udzial w
przestgpstwach maj4 osoby nieletnie?
Radna KopiS Monika zapytil.a przedstawiciela Policji, czy w ostatnich latach byly wlamania
do domow, co udalo sig ustali6, czy mieszkaricy mog4 czui sig bezpieczni?
Radny WiSniewski Adam zadal pytanie do przedstawiciela Stacji Sanepid oraz do

Burmistrza, odnoSnie bezpieczeistwa sanitarnego - czy Sanepid analizowal istnienie dzikich
wysypisk Smieci? R6zne czynniki z odpadow przedostaj4 siE w gl4b i mog4 oddzialywai na

wody gruntowe. Radny wielokrotnie zwracal uwagg w UrzEdzie na ten problem. S4 tez

dzialki gminne, na kt6rych zalegilq odpady.
Kolejne pytanie, do Policji - dotyczy przebywania mlodziezy w centrum miasta do poznych

godzin nocnych. Czy policja planuje jakie6 dzial,ania w celu sformalizowania takich miejsc
spotkari mlodzieLy?
Problem przy ul. Plac WolnoSci jest od kilku lat i nic sig nie zmienia. Sklepy monopolowe s4

otwarte do po2nych godzin nocnych. Radny zglasza proSbg o monitorowanie tego tematu.
P. Urszula Szymafska odpowie dziala, ze postgpowania w sprawach nieletnich prowadzi
Policja i S4d Rodzinny. Prokuratura ma wigcej informacji w sprawach dotycz4cych
pokrzywdzonych nieletnich, i tu jest wzrost. Postgpowari w 2016 r. prowadzonych byto 28.

P. Magdalena tr azuka odpowiedzial.a, 2e od kilkunastu lat wysypiska Smieci nie s4 pod

nadzorem Sanepidu. Kontrolowane s4 obiekty hotelarskie, gastronomiczne, sklepy i tam
prowadzony jest nadzor nad odbiorem odpadow. Zagrozenie w6d podziemnych - byta
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prowadzona taka analiza i na naszym terenie nie wykryto wplywu na jakoS6 wody.
Place zabaw - Sanepid wchodzi na place zabaw z kontrol4 sanitamE, glownie piaskownic.
S tan techni czny ur zqdze ri sprawd za nadzor budowl any.

P. Hawryluk Zbigniew, odnoSnie przygotowania do zagroLeri chemicznych, odpowredzia|
ze jednostka PSP w Parczewie jest przygotowana do ratownictwa chemicznego. JeSli s4

specyficzne sytuacje to posilkujemy sig jednostkami spoza powiatu. ZakupiliSmy czujniki i
ubrania gazoszczelne. Do ratownictwa technicznego przygotowane s4 jednostki bgd4ce w
KSR-G. W Bialce sprawdzane sq obiekty pod wzglgdem bezpieczefstwa pozarowego, dla
dzieci i mlodzieZy prowadzone s4 akcje informacyjne.
P. Adam Grzywaczewski poinformowal, 2e w Bialce bgdzie w sezonie letnim ok. l0
policjant6w.
JeSli chodzi o lamanie zakazu parkowania, to informowanie Policji poprzez link na stronie
internetowej.
Plac WolnoSci, jest to miejsce publiczne i musi ono byd otwarte dla mieszkaric6w. JeSli nie ma
tam zaklocania porz4dku, nic nie mozemy zrobic.
Burmistrz odniosl sig do kwestii bezpieczenstwa w plac6wkach oSwiatowych, jest to kwestia
nadzoru dyrektorskiego. Nie dochodz4 ladne sygnaly z przedszkoli dotycz4ce zagrolenia,
JesteSmy w stalym kontakcie z jednostkami odpowiedzialnymi zabezpieczefstwo.
Radny Czarnacki Wieslaw, jako mieszkaniec Parczewa uwaLa, ze jeSli chodzi o sluzby,
sytuacja jest poprawna. Wnioskuje, aby w przyszlorocznym budzecie znalelc Srodki na
miejski monitoring.
Radny Wr6blewski Adam zapytal, czy zostaly juZ uzupelnione wakaty, jakie w ubieglym
roku byly w Policji?
Kolejne pytanie, do przedstawiciela Strazy Pozamej - w najblizszym czasie bgdzie
uruchomiony dodatkowy transport kolejowy. Jak jednostka przygotowuje sig do

ewentualnego zwigkszonego niebezpieczefistwa w tym zakresie?
Radna Bloch Barbara zapytala, w zwi4zku z tym, ze s4 tylko dwie jednostki w krajowym
systemie, czy nie ma potrzeby aby wlqczy(, kolejne, czy sqjakieS kryteria do przyjgcia
jednostki?
Radny Wisniewski Adam zapytil., czy jest mozliwoSi wprowadzenia formalnego miejsca
spotkari mlodzie?y, od strony rzeki. Tam jest oSwietlone, Policja moglaby miei wigkszy
nadzor.
Burmistrz odpowiedzial, 2e gmina stara sig wsp6lpracowac z mlodzieZ1, ale m6wienie
mlodzieZy, gdzie ma sig spotyka6, bo bgdzie pod nadzorem Policji uwalazanieporozumienie.
P. Hawryluk Zbigniew odpowiedzial, odno6nie Krajowego Systemu,2e na gmin4 Parczew 2
jednostki to iloSi wystarczaj4ca. Jest to uwarunkowane stopniem zagroZenia.Akty prawne

reguluj4ce te kwestie wskazuj4, 2e dla naszej gminy nie moze by6 wigcej nil 2 jednostki.

Przygotowanie do transportu kolejowego - jesteSmy przygotowani, gdyZ wszystkie jednostki
posiadaj4 sprzgt hydrauliczny. Nie mamy informacji z PKP czy bEdzie transport material6w
niebezpiecznych, ale nie przewiduje, aby mialo sig z tym wiqzal dodatkowe zagrohenie.
P. Grrywaczewski Adam odpowiedzial odnoSnie wakat6w w Policji, iz jest 5 wolnych
miejsc w Parczewie, prawdopodobnie od lipca jednostkg zasilq 3 nowe osoby.

Przewodniczqcy komisji Bezpieczehstwa Go2dzik Tomasz chcialby podzigkowa6 sluzbom,
uwaa4 ze mieszkamy w mieSciebezpiecznym. Przeplyw informacji migdzy jednostkami OSP

a gmin4 jest niezly. Przy zakupie sprzgtu chcialby, aby stawiad na lepsze jakoSciowo

materialy. Braki w strazach odnoSnie ludzi wynikajqtez ztego, iz po pierwsze, na wsiach jest

malo mlodzieiry, kolejn4 spraw4 s4 badania lekarskie, ktorych zrobienie pochlania zbyt duZo

czasu. Prosi o ulatwienie zrobienia badari.
Burmistrz odpowiedzial, ze zakup sprzgtu jest co roku uzgadniany z jednostkami, ale
jednoczeSnie musimy siE zamkn4i w budzecie. JeSli chodzi o badania, problem jest znany, ale

obecnie jest podpisana umowa zlekarzem medycyny pracy.

P. Hawryluk Zbigniew odpowiedzial radnemu GoZdzikowi Tomaszowi odnoSnie udzialu w
akcjach, 2e straZacy musz4 miei do l8 do 65lat,byc przeszkoleni, umundurowani i posiada6

waane badania lekarskie. S4 sytuacje, kiedy terminy badari pokrywaj4 sig ze szkoleniami.
W imieniu Komendanta podzigkowal za zrozumienie potrzeb strazy i ochrony
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przeciryozarowej i udzielenie wsparcia finansowego przy zakupie ubrari gazoszczelnych
i defibrylatora.
Przewodnicz4cy Komisji Bezpieczef,stwa poddal Analizg pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala Analizg pozytywnie jednogloSnie.

Ad.3.l
Projekt uchwaly w sprawie przyjgcia aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta
Parczewa na lata 2017- 2023 przedstawila w formie prezentacji multimedialnej p. Joanna
Bityk - przedstawiciel firmy EkoGeo.
PodkreSlila otwarcie na glos spoleczefrstwa na kahdym etapie reahzacjr dokument6w.
Z ostatnio zgloszonych wniosk6w, do obszaru rewitalizacji wlqczono teren parafii na wniosek
wladz miejskich. Dokumentacjq zostal objgty teren 1,60/o powierzchni gminy zamreszkaly
przez 20,7 yo mieszkaric6w. Uj gty zo stal teZ zalew miej ski.
p. Joanna podzigkowala za dobr4 wsp6iprac9, podkreSlila, 2e p. Magda Jarosz, kt6ra koordy-
nowala dzialania od strony Urzgdu, jest osob4 bardzo kompetentn4 w tej wsp6lpracy.
Burmistrz Parczewa dodal, ze temat byl wielokrotnie omawiany, jest to dokument, ktory byl
opracowany w spos6b bardzo sumienny, przy udziale szerokich konsultacji spolecznych. Nie
jest to dokument ostateczny, zawsze mointa go przepracowa6. Jest obligatoryjny, aby m6c
ubiega6 sig o Srodki unijne.
P. Bityk podkreSlila, iz dokument jest na okres przejSciowy, bgdzie obowiqzywal przez 6 lat,
a po tym okresie bgd4 obowi4zywaty przepisy ustawy.
Radny Wi5niewski Adam zapytaL, czy poszerzenie obszaru rewitalizacji o parking przy Ba-
zylice bylo kosztem innego obszaru?
P. Bityk odpowiedziala,2e nie odbylo sig to kosztem innego obszaru, parking wpisywal siE w
obszar i mieSciliSmy sig we wska:Znikach.
Radny Szych Henryk podkreSlil, i2 dula grupa radnych doS6 aktywnie uczestniczyla w
pracach nad programem. Zastanawiam sig czy byl sens aktywnie uczestniczy6 w pracach nad
projektem dokumentu, jeileli zesp6l projektowy nie przeprowadzil rzetelnej analizy zgloszo-
nych wniosk6w. Obszar przy Bazylice jest bez koncepcji projektowej. Tlumaczenie,2ebg-
dziemolnapolniej uzupelni6 listg projekt6w, zdaniem radnego, jest niepowazne. Dostrzezo-
ne braki projekt6w powinny byc uzupelnione przy tworzeniu dokumentu. W dniu dzisiej-
szym nie wnoszq dodatkowych wniosk6w do programu, ponad wczeSniej zgloszone, za W-
j4tkiem braku opisu projektowego do terenu przy Bazyhce.
Z-ca Burmistrza odpowiedzial,2e p. radny Szych zloiryl szereg wniosk6w, wszystkie zostaly
rozpatrzone, ale nie wszystkie zostaly uwzglgdnione zgodnie z intencj4 wnioskodawcy.
Wiele wniosk6w wplywalo od mieszkaric6w, pracownicy na kazdym etapie sprawdzali ich
zgodnoSi z wytycznymi. Dodal, ze R.D.O S odst4pila od oceny wplyu.u przedsigwzigcia na
Srodowisko.
P. Bityk podkreSlila, 2e bardzo docenia wnioski radnych, wiele z nich byio wzigtych pod
uwagg przy Wznaczaniu obszaru rewitalizacji. Obszar przy Bazylice nie jest opisany
projektowo, gdyajest to teren bgd4cy wlasnoSci4 parafii i gmina nie moze robi6 projekt6w za

parafig. /WyjaSnienie dotycz4ce stanu wlasnoSci dzialek stanowi zal4cznik do protokolu./ JeSli

chodzi o wpisanie MOSiR, na samym pocz4tku obiekt ten byl uznany przez
ekspert6w za mezgodny z zaloileniami rewitalizacji. Wiele uwag zostalo wprowadzonych w
ostatniej chwili ale nie molnabylo ryzykowac projektu.
Radny Osm6lski Zygfryd poinformowil, ite w dniu 23 maja odbylo sig posiedzenie komitetu
ds rewitalizacji i na l2 obecnych, 11 pozytywnie zaakceptowalo dokument.
Radna Bojko Bo2ena zaznaczyla, 2e na pewlo nie wszystko mozna uj4i ww planie
rewitalizacji, ale poprzednia rewitalizacjazostalapozytywnie oceniona przezprzyjezdnych.
Radny Srych Henryk przypomniil., 2e z ostatnio zgloszonych wniosk6w tylko jeden zostal
uwzglgdniony, natomiast pozostale s4 bez odpowiedzi.
P. Bityk Joanna poinformowala, 2e przy ocenie wniosk6w bgdzie duza konkurencja, gdy|
przedsigbiorcy wystgpuj? o dofinansowanie na r6wni z samorzqdami. Prosi, aby jak
najszybciej przyst4pic do projektowania rzeczy waznych.
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Przewodnicz4cy Komisji Strategii poddal projekt uchwaly pod zaopiniowanie Komisji,
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie. przy jednym glosie
wstrzymuj4cym.

Ad.3.2.
Projekt uchwaly w sprawie Regulaminu utrzymania czystoSci i porz4dku na terenie Gminy
Parczew przedstawila p. Agnieszka Hawryluk - Sekretarz Gminy.
Opracowanie nowego regulaminu podyktowane jest wejSciem w zycie od 1 lipca 2017 r.
Rozporzqdzenia Ministra Srodowiska o sposobie szczegolowego zbierania odpadow
selektywnych. Nadmienrla,2e mozna bylo dokonac zmran w obowiEzuj4cym regulaminie, ale

bylby on wtedy malo czytelny.
Nowy regulamin okreSla szczeg6lowo, jakie odpady nale?y segregowai oddzielnie i jakie
maj4 by6 kolory work6w lub pojemnik6w na poszczeg6lne rodzaje odpadow komunalnych.
Gminy maj4 termin do 31 grudnia na odpowiednie oznakowanie pojemnikow na zgodne z

Rozporz4dzeniem, natomiast na wymiang pojemnik6w na takie o odpowiednich kolorach
termin jest 5 lat od wejScia w zycie Rozporzqdzenia.
W regulaminie dokonano takZe zmiany czgstotliwoSci odbierania odpad6w:
- w zabudowie jednorodzinnej odpady biodegradowalne t zmreszane I raz na 2 tygodnie;
- w zabudowie wielorodzinnej zmieszane i biodegradowalne 7 razw tygodniu, natomiast
- w zabudowie zagrodowej odpady zmieszane odbierane bEdq 1 raz na 2 miesi4ce,
a biodegradowalne 7 razw miesi4cu.
W przypadku odpadow segregowanych - ustawa nie narzuca czgstotliwoSci odbioru, decyzja
naleZy do Rady.
Przewodnicz1cy Rady Naumiuk Miroslaw podkreSlil, 2e czeka nas problem ze zmianq
segregacji odpadow, czeka nas ogromna praca informacyjna. Wsp6lpracaz ZUK jest stawiana
za wz6r. Przewodniczqcy proponuje, aby nie zmieniac czgstotliwoSci odbioru odpadow. W
harmonogramie da sig to zapisac, alejeSli wygra inna firma to bgdzie zgodnie z regulaminem
tylko raz w tygodniu podjeZdlat pod budownictwo wielorodzinne. Ile pojemnik6w trzeba
byloby postawi6, aby nie byly one przepelnione. Proponuje, aby w pkt 4wr6cii do
poprzedniej czgstotliwoSci odbioru. Przewodnicz4cy prosi takze, aby wydluzy6 termin
wywozenie popiolu do 15 maja, gdyL bgdzie zalegal w pojemnikach do nastgpnego sezonu.
Radny Goildzik Tomasz prosi o wprowadzenie w regulaminie zapisu jeSli chodzi o

utrzymanie czystoSci przy drogach poza terenem miasta.

Radny Czarnacki Wieslaw zapytal odno6nie kolor6w work6w i pojemnik6w, teraz
funkcjonuj4 zielone i czarne pojemniki oruz lohe i zielone worki. Jak zmienii kolory
pojemnik6w one czgsto s4 jeszcze w takim stanie, ze mogq jeszcze wiele lat sluzyi.
Kolejna sprawa- odpady zielone, czy tojest to samo, co odpady biodegradowalne? W jaki
pojemnik czy worek je sklada6?
Mamy malo czasu na kampanig, prosi o opracowanie i wydrukowanie nowych
harmonogram6w i sposobu segregowania. S4 oszczgdnoSci i mozna je na ten cel przeznaczyc.
Ponadto, radny sugeruje, aby stosowad grubsze worki.
Burmistrz odpowiedzial, 2e na dzieh dzisiejszy jest umowa z ZUK, kt6ra obowi4zuje do
korica tego roku, obecny system tez do korica roku bgdzie funkcjonowal, wigc na kampanig
mamy trochg czasu.

Radny Srych Henryk zauwaayl, ze w $ 2 pkt 2 regulaminu jest zapisane, 2e wlaSciciele
posesji polozonych wzdlua chodnik6w maj4 obowiqzek uprz4tnigcia blota, Sniegu, lodu i
innych zanieczyszczefi z czgSci nieruchomoSci sluzqcych do uzytku publicznego, w miejsce
nie powoduj4ce zakl6cef w ruchu pieszych i pojazd6w. Czy trzeba przez to rozumied, ze

czElc drogi sprz4ta wlaSciciel nieruchomoSci przylegtej do tej drogi?.
Kolejna sprawa, nie mogg sobie wyobrazic z jakiego materialu musz4 byd worki, ieby molna
bylo skladai w nie szklo i zlom metali?
Je6li chodzi o czgstotliwoSd odbioru, radny wnioskuje, aby pozostawic dotychczasow4
czgstotliwoSc. Przy okazji radny poinformowal, 2e jest problem z czEstotliwoSci4 odbioru
odpadow w Bialce. Przetarg wygrala firma spoza powiatu Parczewskiego.
Radny proponuje aby wprowadzi(, do regulaminu zapis ,,Zakaz korzystania ze zbiornik6w
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bezodpiywowych na nieczystoSci plynne na terenach skanalizowanych".
Problem hodowli zwierz4t - trzeba rozr6znic hodowlg drobnej zwrerzyny od hodowli
fermowej. Na terenie, gdzie s4 uslugi nie powinno by6 hodowli fermowej.
Skladowanie odpad6w budowlanych - radny zglasza wniosek, aby wprowadzie zakaz

skladowania odpad6w budowlanych poza PSZOK.
Radny Czarnacki Wieslaw nie zatwa|yl w regulaminie, 2e wchodzi od stycznia, natomiast

ustawa wchodzi w zycie z dniem 1 lipca.
Burmistrz Parczewa powiedzial, 2e po konsultacjach z ZUK mySli, 2e te zapisy odno6nie

czgstotliwoSci i odbioru popiol6w s4 do zaakceptowania.
Sprawa czystoSci dr6g, jest w gestii utrzymania dr6g.
Radny Goidzik Tomasz zapytal, gdzie wigc mieszkat'rcy maj4 sig zwracat w tej sprawie?
Burmistrz odpowiedzial, 2e do Urzgdu Miejskiego.
P. Sekretarz nadmienila, 2e zmiana kolor6w work6w bgdzie obowiqzywa6 od 1 stycznia
2018 r. Dotychczasowa umowa jest wazna, ale musimy bye przygotowani, aby od I stycznia
byly juz worki w nowych kolorach. Trzeba teL oznakowai pojemniki (moze to by6 naklejka
lub napis). Jest na to 6 miesigcy.
P. Marek Perlifski - Prezes ZUK nadmienii, 2e wszyscy borykamy sig z odpadami, ale

ustawa naklada nowe obowi4zki odnoSnie koloru work6w i pojemnik6w. Trzeba bgdzie
pojemniki oznakowac, ale w wigkszoSci pojemniki sA wlasnoSci4 prywatn4. Odpady
zmieszane mog4 by6 w pojemnikach zielonych, ale oznakowanych, ze s4 tam odpady
zmieszane. Co do czgstotliwoSci odbioru, Prezes proponuje pozostawii czgstotliwo36 odbioru,
a w zabudowie wielorodzinnej na zgloszenie.
W kwestii jakoSci work6w - staramy sig kupowac je w jak najnizszej cenie. Natomiast jeSli

chodzi o zbieranie szkla, w regulaminie jest mowa o szkle opakowaniolvym (butelki, sloiki).
Szklo okienne i ceramika jest traktowane jako odpad budowlany. We wspolnotach ustawiane
s4 pojemniki na szklo.
W kwestii kanalizacji, radny ma l00o/o racjr, gdy| po to jest wykonana kanalizacja, aby z niej
korzystai. Jest jeszcze wiele miejsc, gdzie mimo tego, 2e kanalizacja jest, mieszkaricy nie
czujqpotrzeby przylqczania sig. W niektorych miejscowoSciach jest to }ulrozwrqzane.
Oznakowanie pojemnika wedlug rozporz1dzenia, winno wynosi6 minimum 1/3 powierzchni.
Bgdziemy zastanawiali sig nad sposobem znakowania. Na wsp6lnoty zostan4 do korica roku
zakupione pojemniki na odpady biodegradowalne i papier. Na pewno rozbicie segregacji
odpad6w bgdzie uci4zliwe. Planujemy, aby pojemniki na popioi i trawg pozostaly te same.

Do zakladu zagospodarowania odpadow trafiajq odpady biodegradowalne i zmieszane i moze
sig ich iloS6 zmniejszyi.
Radny Wr6blewski Adam uwala, ze czgstotliwoS6 odbioru odpad6w plastikowych raz w
miesi4cu to za malo, proponuje, aby plastik i metal odbierany byl raz na 2 tygodnie, a papier
raz w miiesi4cu.
Radny Gol4b Lukasz uwaza, ze sposob zbierania odpad6w selektywnych jest bardzo
szczeg6lowy, czy w zwi4zku z tym czy oplata mohe byc nilsza?
Radny poruszyl tez kwestig poboczy w pasie drogowym. Trawa jest zbyt wysoka. Trzeba albo
bardziej skutecznie egzekwowai obowi4zki od zarz4dcow albo pomySlei o

wsp6lfinansowaniu koszenia poboczy na drogach w mieScie. CzystoSi to najlepsza promocja.
Radny Holubowicz Zbigniew zadal pytanie Prezesowi ZUK, w jakich pojemnikach majq
by6 skladane odpady niesegregowane, skoro maj1byt odbierane raz na 2 miesi4ce z teren6w
zabudowy zagrodowej? A odpady biodegradowalne razna miesi4c.
Prezes odpowiedzial, 2e wigkszoS6 mieszkanc6w posiada pojemniki zielone, i odpady
zmieszane mog4 by6 w tych pojemnikach. Przecigtnie, rodzina 4 osobowa nie powinna mied
wigcej niz I pojemnik na miesi4c. Jeheli odbierzemy papier, szklo, obierki, to pozostanq tylko
Srodki higieny osobistej i pampersy. Ustawodawca dopuszcza wydluzenie czgstotliwoSci
odbioru, aby nie generowai wigkszych koszt6w.
Burmistrz chcialby, aby Prezes wypowiedzial sig odnoSnie propozycji Radnego

Wroblewskiego, aby plastik i metal odbiera6 raz na 2 tygodnie, a papier I raz w miesi4cu.
P. Marek Perlifiski stwierdzil, ze papieru jest mniej, wigc odbi6r odpad6w z plastiku i metalu
mozna zostawi6 | raz na 2 tygodnie.
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Burmistrz zapytal, czy nie molnajednym przejazdem zebrac plastiku i papieru, gdyZ to
bEdzie w roznych workach?
P. Marek Perlifiski stwierdzil, iz da sig to pol4czy(,, jeZeli taka jest wola radnych, mozna
dopuScii taki odbi6r.
Radny Wi5niewski Adam zauwaZyl, ze bylo dobr4 praktyk4, ze PSZOK jeden dzieri w
tygodniu czynny byltakze po poludniu, aterazjest zapis, ze tylko do 14.

Zapytal, czy istnieje regulamin przyjmowania odpadow do PSZOK?
Prezes ZUK odpowiedzial, 2e PSZOK moze by6 czynny do 17, jeSli jest takla potrzeba. Jest

regulamin przyjmowania odpadow do PSZOK. Duzym problemem jest dostarczanie galEzi.

Nie ma zapisu w regulaminie odnoSnie galEzi.
Radna Bloch Barbara uwala, 2e odbior pojemnikow zielonych jest w tej chwili
zadowalaj4cy. Mieszkaricy byliby wdziEczni, gdyby jeszcze w tym sezonie odebrad popi6l.
Radna te?uwala, ze worki na szklo s4 niewytrzymale.
Przewodniczqcy Komisji Strategii Srych Henryk uwaza, ze tematyka tych dwoch uchwal
jest takze w gestii Komisji Bezpieczehstwa Publicznego i sugeruje, aby byty one opiniowane
takZe przez Komisj g B ezpieczeristwa.
Oczekuje takze odniesienia sig do zglaszanych w czasie dyskusji wniosk6w dotyczqcych:
- u|ywania zbiornik6w bezodplywowych w terenie skanalizowanym;
- zakazu hodowli fermowej w terenie gdzie s4 uslugi;
- zakazu skladowania odpadow budowlanych poza PSZOK;
- wydluzenia czasu otwarcia PSZOK do godzin popoludniolvych razw tygodniu.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw zapytal, czy regulamin musi by6 uchwalony na

tej sesji czy moheby(, przelolony, gdyL trudno byloby przygotowa6 autopoprawkg.
P. Sekretarz odpowiedziala, ze najlepiej byloby uchwali6 do korica maja, a ostatecznie do
polowy czerwca. Nadmienila, 2e w regulaminie moze byi tylko to, co reguluje ustawa o
utrzymaniu czystoSci. Nie mozemy zapisac zakazt uzywanie zbiornikow bezodplywowych na

terenach skanalizowanych. Podobnie z utrzymaniem czysto5ci na drogach.
- zakaz hodowli fermowej na terenach uslugowych - tu jest mozliwoSi zastosowania zapisu.
- zakaz skladowania odpadow budowlanych poza PSZOK - chcialaby skonsultowa{, gdyZ
jest ostrozna co do zakazow Nadmienila, 2e moze to skonsultowad i zmrany, kt6re s4

mozliwe, nanieSi jeszcze na dzisiejsz4 sesjg.
- odrgbne worki na metal i plastik - Rozporzqdzenie m6wi o kolorze Z6ltym. Mozna mie6
dwa worki w tym samym kolorze.
Prezes ZUK nadmienil, ze jeSli chodzi o metal, to ustawodawca mial na mySli opakowania
spozywcze a nie zlom.
Przewodnicz4cy Rady proponuje, aby autopoprawkg przygotowac jeszcze na dzisiejsz4 sesjg

albo trzeba bgdzie zwola( sesje nadzwyczajnq.
P. Sekretarz powiedziala, 2e postara sig przygotowai autopoprawkg na dzisiej sz4 sesjg.

Przewodnicz4cy Komisji Strategii Szych Henryk proponuje, aby w przerwie sesji
zaopiniowai autopoprawkg i projekt uchwaly z autopoprawk4.
Przewodniczqcy Rady dodal, 2e wigkszoS6 skladanych wniosk6w bgdzie mogla byd
wprowadzona do regulaminu. Nie bylo wniosk6w, kt6re budzilyby w4tpliwoSci wigc nie ma
potrzeby, aby poszczeg6lne wnioski przeglosowywac teraz.
Przewodniczqcy Komisji Strategii Szych Henryk podkre6lil, i2 tematyka dotyczy dw6ch
uchwal, tej i kolejnej, w sprawie szczeg6lowego sposobu i zakresu Swiadczenia uslug w
zakresie odbierania odpadow komunalnych. Proponuje, aby obie te uchwaly wraz z
autopoprawkami zaopiniowac w przerwie sesji.
Komisja Strategii oraz KomisjaBezpieczefstwa przyjglapropozycjg jednogloSnie.

Ad.3.3
Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia szczeg6lowego sposobu i zakresu Swiadczenia uslug w
zakresie odbierania odpadow komunalnych od wlaScicieli nieruchomoSci i zagospodarowania
tych odpad6w zostala om6wiona i poddana dyskusji lqcznie zpoprzednim projektem uchwaly
i zostanie zaopiniowana wraz z autopoprawkami na posiedzeniu w przerwie sesji Rady
Miejskiej.
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Ad.3.4.
Projekt uchwaly w sprawie ustanowienia herbu, flagi, sztandaru, flagi stolikowej, tr-aricucha

Burmistrza Parczewa i tr-aricucha Przewodnicz4cy Rady Miejskiej w Parczewie oraz pieczgci

Gminy Parczew, a takle zasad ich stosowania przedstawila p. Agnieszka Hawryluk
Sekretarz Gminy.
Nadmienila, iz przyjmuj4c statut gminy w ubieglym roku, celowo pomingliSmy symbole
gminy, gdyl nie mieliSmy opinii Komisji heraldycznej, a tym samym Ministra Spraw
Wewngtrznych i Administracji. Ustawa o symbolach naklada obowi4zek posiadania takiej
opinii. W ubieglym roku zawarliSmy umowg na opracowanie symboli a w kwietniu tego roku
otrzymaliSmy opinig dotycz4c4 omawianych symboli. W zalqczniku nr 10 do projektu
uchwaty zawarte jest uzasadnienie historyczne do poszczegolnych symboli natomiast zal.9
okreSla zasady ich uzywania. Wszystkie symbole zwiqzane s4 z historia miasta i gminy.
Radny Szych Henryk zapytal, czy sE zabezpieczone Srodki i w jakiej wysokoSci, na
wyposazenie wladzy miejskiej w te insygnia?
P. Sekretarz odpowiedzial.a, 2e jeLeli bgdzie podjEta uchwala, w6wczas w ramach bieZqcej
dzialalno Sci bgdziemy zlecac wykonanie symbo li.
Przewodnicz4cy Komisji Strategii poddal projekt uchwaly pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiafy poddal projekt uchwaly pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Przewodniczqcy Komisji Bezpieczefstwa poddal projekt uchwaty pod zaopiniowanie
Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej poddal projekt uchwaly pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowaia projekt pozytywnie jednogloSnie.

Ad.3.5.
Projekt uchwaly w sprawie zmiany uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Woj ew6dztwu Lubelskiemu przedstawil Burmistrz Parczewa Pawel Kgdracki.
Przedmiotem projektu uchwaly jest chodnik w m. Ty6mienica. Po rozstrzygnigciu przetargu
okazalo sig, 2e do wykonania inwestycji brakuje 91.000,- zl. Nasza czqic, czyli 60Yo, to
kwota 54.000,- zl. JeZeli chcemy tg inwestycjg wykona6, powinniSmy podj46 stosown4
uchwalg.
Radny Szych Henryk nadmienil, 2e jest to inwestycj a obciEzil4ca gming, bo udzial gminy w
kosztach jej reahzacjrto uZ 600/o.

Radny Szymczak Zbigniew chcialby zapewnic, 2e natglenie ruchu w TySmienicy jest duZe,

ok. 1000 samochod6w dziennie. Przy remoncie drogi 815 jeszcze sig zwigkszy.
Bezpieczenstwo mieszkaricow jest w zwiqzku z tym zagroilone.
Radny Srych Henryk przypomnial, 2e Rada wczeSniej zdecydowala o podjgciu sig tej
inwestycji, a teraz jest tylko kwestia uzupelnienia Srodk6w.
Przewodnicz4cy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt
uchwaly pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Ad.3.6.
Projekt uchwaly w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej przedstawila p. Anna
Makriwka Skarbnik Gminy.
Proponowane zmiany wynikaj4 z wniosku Zaruqdu Wojew6dztwa o zwigkszenie Srodk6w na
budowg chodnika w TySmienicy o kwotg 54.813,92 zl. Po stronie dochod6w trzeba budzet
zbilansowac. Bgdzie to pokryte wolnymi Srodkami z lat ubiegtych w kwocie 37.000,- zl,
natomiast brakuj4ca kwota 17.813,92 zl wplynie na zwigkszenie deficytu gminy.
W uchwale budzetowej, zwigksza sig dochody, m.in. w wyniku podpisania umowy na
dofinansowanie projektu ,,Czysta energia w dolinie Piwonii" - uruchomiliSmy pierwsz4
transzg dofinansowania. Zmiana ta nie wplywa na wynik budzetu.
Z tytulu odszkodowari na podstawie wczeSniej zawartych um6w dochody zwigksza sig o
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10.000,- zl, ponadto dochody zwigksza sig o wptyry za cieplo i energig - rozliczenie za

styczeri i luty.
W wydatkach - zmniejsza sig plan dotacji dla OSP o 921,20 zl.
W zwi4zku ztym, i2 zmiany w uchwale budzetowej zmieniaj4 wynik budzetu, muszq znalelc
odzwierciedlenie w WPF w zalqczniku dotyczqcym prognozy splaty zadluZenia.
Przewodnicz4cy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt
uchwaly pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Ad.3.7.
Projekt uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na 2017 r. zostal om6wiony lqcznie z

uchwala w sprawie zmian w WPF.
Przewodniczqcy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt
uchwaty pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednogloSnie.

Ad.3.8.
Projekt uchwaly w sprawie zmiany nazry ulicy polozonej w granicach administracyjnych
miasta Parczewa przedstawila p. Agnieszka Hawryluk Sekretarz Gminy.
Przed przyst4pieniem do omawiania tej uchwaly, glos zabrala krewna B-pa Tomasza
Wilczyriskiego, kt6ra przyblizyla pokr6tce jego biografrg, gdyL spotkala sig z zaruutami, rZ

mieszkaricy nie znajq postaci Biskupa. Nadmienila, i2urodzil siE on w Jasionce w 1903 roku,
pochodzil ze szlachty z nadania kr6lewskiego. Ukoriczyl liceum im. Stanislawa Staszica w
Lublinie. W 1920 roku wst4pil do pulku ulan6w rwalczyl z Rosjanami. Koriczyl seminarium
w Lublinie, kt6rego po studiach zostal wicerektorem. Jeszcze przed Swigceniami zostal
wyslany na studia do Rzymu, studiowat teZ we Francji i Jerozolimie. W czasie okupacji byl
proboszczem w Belzycach. Byt tez proboszczem w Olsztynie, gdzie juz dawno uczczono
Jego pamigcnazwEjednej zdu?ych ulic. PodkreSlila,2ebyl skromnym czlowiekiem, i nie
chcial rozglosu, ale z calq pewnoSci4 byl synem tej ziemi.
P. Sekretarz nadmienila, rL na dzien dzisiejszy temat powraca w zwi4zku z podpisami
zebranymi przez mieszkaric6w obecnej ul. Braterstwa Broni raz, za zmianq nazry ul. na b-pa
Tomasza Wilczyriskiego, a nastgpnie, za pozostawieniem nazwy nadanej poprzedni4 uchwala

- ul. Akacjowa.
Burmistrz Parczewa podkreSlil, i2 z przedstawionej pokr6tce biografii, przemawia fakt, iz
Biskup Wilczyriski jest jedn4 z bardziej zaslulonych os6b dla Parczewa. Borykal sig z
wieloma problemami w czasie wojny, byl pierwszym biskupem Diecezji Lubelskiej znaszego
terenu. Jego zaslugi docenilo miasto Olsztyn i Bel?yce. W czasie wmurowania tablicy w
koSciele, bardzo wiele osob przyjechalo z Bel|yc, wl4cznie z Burmistrzem. Proponuje, aby
radni przychylili sig jednak do tego, aby podj4i uchwalg i nazwac ulicg im. B-pa Tomasza
Wilczyriskiego. Istotne dla mieszkaric6w jest tez to, 2e wymiana dokument6w w zwiqzku ze
zmrananazry ulicy jest bezplatna.
Radny Czarnacki Wieslaw uwala, ze projekt uchwaly nie jest dobrze przygotowany
merytorycznie, gdyz uchwala nie weszla do obrotu a zostaje uchylona. Zdaniem radnego,
uchwala pod wzglgdem formalnoprawnym jest Zle przygotowana.
Radny WiSniewski Adam uwaza, ze sama osoba B-pa Wilczyriskiego nie budzi kontrowersji,
ale nadanie nazry ulicy juz budzi kontrowersje, gdyZ wptyngly dwa pisma w tej sprawie.
Burmistrz proponuje przychylid sig do propozycji mieszkat'rc6w - pytanie, do kt6rej
propozycji? Czy tej, co jest 15 podpisow za, czy tej, co 78 podpisow, aby pozostawid ul.
Akacjow4?
Pan A. F., mieszkaniec obecnej ulicy Braterstwa Broni, ktorej dyskusja dotyczy, powiedzial
kilka slow na temat, w jaki spos6b zbierane byly podpisy wSr6d mieszkaric6w.
P. Sekretarz odpowiedziaLa na temat konstruowania treSci, ze uchwala zostala podjgta i mimo
ze nie weszla w irycie, musi byc uchylona. Takie jest takze stanowisko Nadzoru, gdyZ w
obrocie funkcj onowalyby dwie uchwaty.
Radna KopiS Monika uwaZa, ze skoro mieszkaricy nie m6wi4 jednym glosem proponuje,
aby pozostalanazwa, co do ktorej uchwala zostalapodjgta.
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Radny Gol4b l-ukasz powiedzial, 2e zglosrl tg propozycjg, gdyz uwala, ze jest to postai,

kt6ra nie jest kontrowersyjna, a skoro nie wplyng\a Zadna propozycja od mieszkaric6w ulicy,

radny zaproponowal nazwE B-pa Wilczyfrskiego. Po dyskusji na sesji pojawily sig glosy

mieszkaric6w zar6wno za t4 nazw4 jak i przeciw. lJwala, 2e cala ta otoczka dyskusji nad

nazw1 uwlacza proponowanej postaci. Postai B-pa Wilczyriskiego nie powinna byi
podmiotem dyskusji w takiej atmosferze.
Radny Szych Henryk wnioskuje o podjgcie decyzji, czy uchylamy uchwalg o nadaniu ulicy
nazry Akacjowa.
Przewodnicz4cy Rady Naumiuk Miroslaw nadmienil, 2e uchwaia ta nie zostala

opublikowana, gdyl. wstrzymaliSmy publikacjE ze wzglgdu na to, iz wpiynqlo pismo od

mieszkaric6w potem wptynglo kolejne pismo. Zaul. Akacjow4 podpisaio sig 3l gospodarstw

domowych, za ul. B-pa Wilczyriskiego - 15 gospodarstw domowych. Krewna B-pa tez

podkreSlila, Ze on sam nie chcialby, aby w takiej atmosferze nadawana bylanazwa ulicy jego

imienia.
Przewodniczqcy posiedzenia Osm6lski Zygfryd poddal wniosek radnego Szycha Henryka
pod zaopiniowanie. Zadal pytanie, kto jest za uchyleniem uchwaly z dnia 25 kwietnia, w
sprawie zmtany nazry ulicy Braterstwa Broni?
W wyniku glosowania 5 glosow za uchyleniem, 6 glos6w przeciw, 2 wstrzymuj4ce.

Uchylenie uchwaty zostalo zaopiniowane negatywnie.
Przewodnicz4cy Rady nadmienil, i2 w zwiqzku z negatywn4 opini4 komisji, na sesji bgdzie

wnosil o zdjgcie projektu omawianej uchwaty z porzqdku obrad, gdy2 staje sig ona

bezprzedmiotowa.

Ad.7
Materialy do debaty o aktualnym stanie uregulowah dotycz1cych polityki przestrzennej w
gminie w kontekScie wyroku NSA z 29 wrzesnia 2016 r. przedstawil Burmistrz Parczewa
Pawel Kgdracki.
Nadmienil, iZ zostan4 przedstawione wnioski, jakie zostaly zgloszone przez przedsigbiorc6w

przy zmianie planu zagospodarowania przestrzennego, a zostaly uchylone w wyniku wyroku
NSA. Nalezy zastanowi6 sig, co dalej. Wyrokiem s4du zostaly cofniEte zmiany w planie, ale

studium jest obowiqzuj4ce. Podwazono nie zapisy merytoryczne tylko proceduralne.

P. Irena Terlecka Kierownik Referatu NieruchomoSci i Planowania Przestrzennego
wypowiedziala siE odnoSnie procedury zmrany, Ze na etapie procedowania zmian w planie

prowadzone byly ustalenia z organem nadzoru, ale nie wyst4piliSmy o opinig na pi5mie,

w6wczas mielibySmy podkladkg, 2e jednoczeSnie procedowanie zmian w studium i w planie

bylo dopuszczalne i w zadnej gminie nikt tego nie podnosil.

Ogloszenie na tablicy ogioszef w kazdej miejscowoSci - zadne przepisy tego nie nakazui4.

Obwieszczenie winno by6 podane do wiadomoSci w spos6b zwyczajowo przyjgty dla gminy,

a nie dla kazdej miejscowo6ci. Bylo to ogloszenie dla terenu gminy. Stalo sig jednak tak, 2e

uchwala zostala zdjgta z obrotu prawnego i obecnie obowi4zuje plan z 2003 roku.
Nastgpnie p. Gra2yna Lisowska Inspektor ds Planowania Przestrzennego przedstawila 14

teren6w, kt6re zostaly objgte zmranami w planie z 2010 r., oraz ich przeznaczenie wg planu z
2003 r. Zmiany dotyczyly zmiany ptzeznaczenia nieruchomoSci w Koczergach, Jasionce,

Krolewskim Dworze, Laskach oraz w Parczewie Rolnym z teren6w zielonych lub rolnych bez

prawa zabudowy na tereny pod zabudowg jednorodzinn4 lub inwestycje w energig

odnawialn4 i kopalnie piasku.
Zmiany te byly przygotowane na wnioski mieszkaric6w i lokalnych przedsigbiorc6w i byly
zgodne ze studium. Decyzje Srodowiskowe zostaly wydane dla elektrowni wiatrowych w
Jasionce i Wierzb6wce i biogazowni w Koczergach. Dla elektrowni wiatrowych w
Koczergach decyzji Srodowiskowej nie wydano. Ustaw4 z 15 lipca 2016roku zmienila sig

klasyfikacja tych inwestycji. Na tej podstawie, je6li wla6ciciele istniej4cych elektrowni w
ci4gu 3 lat uzyskaj4 pozwolenie na ich uZytkowanie, to pozostan4, jeSli nie, bgd4 decyzje o
rozbi6rce.
Burmistrz proponuje, aby pov"torzyd procedurg zmian w planie zagospodarowania
uwzglgdniaj Ec zmrany wprowadzone uchwalq z 2010 roku z wyl4czeniem spraw zwi4zanych
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z turbinami wiatrowymi. S4 tez nowe wnioski przedsiEbiorc6w i os6b fizycznych, nad

kt6rymi trzeba sig pochylid i podj4i procedurg zmian.
P. Terlecka Irena dodala, ze w oparciu o obowiqzujqce studium, od 15 lipca 2016 roku jest

czas 36 miesigcy na podjgcie uchwaly o zmianie w planie zagospodarowania przestrzennego.

Jeszcze w tym okresie nie musi byd zachowana odlegloSi r6wna co najmniej 1O-krotnoSci

wysokoSci instalacj i wiatrowej .

Radny Srych Henryk nadmienil, i2 zabregal o to, aby debata sig odbyla, gdy? byly sygnaly
od mieszkanc6w, ze jest problem, a Rada sig tym nie zajmuje. Uchwala zostala zaskarlona
przez mieszkaric6w Koczerg, gdyZ w studium nie ma ujgtej biogazowni a w planie sig

pojawila biogazownia rolnicza. Gdyby zaczekano z uchwaleniem planu, uzupelniono studium
i powt6rzono procedurg to gmina to nie byloby problemu. W ubiegtym roku podjgliSmy
uchwalg o zmianie studium. Materialem wyjSciowym do studium jest inwentaryzacja terenu i
w projekcie zmian musimy odnieSi sig do istniej4cych elektrowni i biogazowni. Juz uciekl
nam rok, zostaje 24 miesi4ce do ustosunkowania sig do istniej4cego stanu. Kto nie dostanie
pozwolenia na budowg w tym terminie, nie bgdzie mogl budowai w odlegloSci mniejszej niz
10-krotnoSi wysokoSci elektrowni, bEde wstrzymane wszelkie inwestycje na terenie
oddzialywania tych instalacji. Trzeba przyst4pii do zmiany planu i zdqzy( z procedur4 w
ci4gu tych 2lat, bo w przeciwnym razie przy ul. Lipowej nie bgdzie mozna budowad dom6w
P. Terlecka upewnila sig, iz rozumie, 2e zmiany w planie naleZy dokonai w oparciu o
istniej4ce studium, gdy? z nowym studium nie zdqZymy. Trzeba wziqc pod uwagg wnioski
ludzi, ktorzy s4 zainteresowani zabudow4.
Radny Gotdzik Tomasz \waZa, 2e z Wrokami s4dow sig nie dyskutuje, tym bardziej, ze

wyrok wydal NSA. Radny przedstawil protokol z sesji, na kt6rej zostala uchwalona zmiarta
planu, aby radni zapoznali sig z jego treSci4. ZauwaZyl, ze w przedstawionych w materiale
zalqcznikach nr 5,6,7 i 13 brak jest zapisu, od kogo wplyngly wnioski. Odniosl sig do
interpretacji przepis6w, gdyL nie ma jednolitej interpretacjr, czy na dzialkach w Jasionce i
Wierzb6wce stoi turbina wiatrowa czy infrastruktura techniczna. Zapytal, co dalej bEdzie z
tym terenem, czy zdqLymy ze zmian4 planu zagospodarowania w ci4gu 2lat?
Zaprosil do oglEdania transmisji zParczewa w tej sprawie o godz. 1615 w TV Polsat.
Burmistrz podkre6lil, 2e wlaSnie ze wzglgdu na to, 2e czast jest niewiele, chcialby, aby Rada
jak najszybciej podjgla uchwalg w sprawie zmiany planu, szczeg6lnie w terenach, na kt6rych
jest infrastruktura. Ustawodawca dal 3 lata na uregulowanie takich spraw. Powinni6my
dokonai zmiany planu na podstawie obowi4zuj4cego studium, gdyz w nowym studium bgdzie
problem z istniej4cymi turbinami. Lokalizacje, gdzie turbiny nie powstaly zostan4
wykreSlone.
P. Terlecka lrena dodala, 2e decyzje Srodowiskowe zostaly wydane w oparciu o plan z 2003
roku, gdyz wnioski wplyngly w 2008 roku. W6wczas wiatraki zostaly zakwalifikowane jako
infrastruktura techniczna.
Radny Szych Henryk zaznaczyl, iz rok temu postulowal o zmiang planu. Je6li zmiany
dokonywad bgdziemy na podstawie obecnego studium, to trzeba uwzglgdnid istniej4ce
wiatraki. Radny oczekuje od Burmistrza sensormego wniosku odnoSnie zagospodarowania
tego terenu i przywr6cenia go do wykorzystania inwestycyjnego.
Przewodnicz1cy posiedzenia Osm6lski Zygfryd zaproponowal, jeSli nie bEdzie sprzeciwu,
aby pkt 5 i 6 posiedzeniaprzelo|yl, na kolejne posiedzenie komisji ze wzglgdu na to, iz sohysi
i zaproszeni goScie oczekuj4 na obrady sesji.
Sprzeciwu nie zgloszono, w zwiqzku z tym Przewodniczqcy posiedzenia podzigkowal za

udzial i zamknql wsp6lne posiedzenie komisji.

Protokolant: Przewo dnicz4cy po s ied zenia'.

A,b
Zy4fryd Osin1lskiC) na Tbpolewska C)
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